
Beskæftigelsesministerens besvarelse af spørgsmål nr. 62 af 
27. april 2005 fra Folketingets Arbejdsmarkedsudvalg (L 22) 

Spørgsmål nr. 62: 
Hvordan vil ministeren sikre, at antallet af formandsafgørelser ikke stiger 
som konsekvens af det øgede antal sager?

Svar:  
Lovforslaget åbner i § 54, stk. 5, mulighed for, at der kan oprettes flere nævn 
inden for samme region. Hvis antallet af sager viser, at sagerne ikke kan be-
handles i et enkelt nævn, vil der blive oprettet flere nævn. 

Antallet af sager er ikke afgørende for, hvor mange sager der bliver afgjort 
som formandsafgørelser. Sagerne behandles efter retssikkerhedslovens kapi-
tel 10. Med de foreslåede ændringer i forslag til lov om ændring af lov om 
retssikkerhed og administration på det sociale område, hvorefter bestemmel-
sen i § 71, stk. 2, også kommer til at gælde for beskæftigelsesankenævnene, 
kan formanden træffe afgørelse i sager, hvor der ikke er tvivl om afgørelsen. 

Spørgsmålet om andelen af formandsafgørelser har hidtil også været et punkt 
i resultatkontrakterne mellem Indenrigs- og Sundhedsministeriet og statsam-
terne, og det forventes også fremover at indgå i resultatkontrakterne med 
statsforvaltningerne. 
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